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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács 
István, Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László helyi képviselık. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, Péderi 
Viktória a Pénzügyi Iroda képviseletében, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szarka Zsolt 
Mőszaki Irodavezetı, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens,  Rivnyák Istvánné, Vajkóné 
Zsíros Emese, Kércsi Tibor intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, Kovács 
Sándor Tőzoltóparancsnok, Juhász Zsolt az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezetének 
vezetıje, dr. Sulyok János a Városi Rendırkapitányság vezetıje, Simon Lászlóné a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság tagja, Garami Antal a CKÖ elnöke. 
 

Bratu László polgármester köszönti a településrész lakóit és a megjelenteket, megállapítja, hogy a 
14 képviselı-testületi tagból 14 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Sohajda István és Takács László képviselıket, majd tájékoztatja 
a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen 15.30-tól közmeghallgatást tart a képviselı-testület. 
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatokról 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

3.) Az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének módosítása 
Elıadó: Bratu László polgármester 
 

4.) Tájékoztató a tanévkezdéssel kapcsolatos feladatokról 
 Elıadó: Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke 
 

5.) Tájékoztató az Fügödi Településrészi Önkormányzat munkájáról 
Elıadó: Bolobás Péter elnök 
 

6.)     Indítványok, bejelentések 
 

7.)     Közmeghallgatás 
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ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
  
Bratu László polgármester  kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Bratu Ferenc képviselı a tájékoztató 3. oldal 5. pontjához kapcsolódóan kéri, hogy az ide látogatók 
méltó fogadása céljából a pályaudvar környéke legyen rendben tartva. 
 
Bratu László polgármester kéri a Mőszaki Irodát, hogy a törvényes lehetıségeket kilátásba helyezve 
ismételten küldjön felhívást a MÁV felé, hogy a tisztán tartási kötelezettségének tegyen eleget. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul veszi.  
 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról   Bratu László  

          polgármester  
           
Bratu László polgármester kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke a 45/2008. határozat végrehajtása 
kapcsán javasolja, hogy a bérleti célú hasznosítás a nyár folyamán még legyen meghirdetve, de ezzel 
egyidejőleg készüljön el az ingatlan értékbecslése és a Mőszaki Iroda mérje fel, hogy mennyibe 
kerülne a felújítás. Javasolja, hogy a képviselı-testület a szeptemberi ülésen térjen vissza a 
hasznosítás kérdéséhez. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a lejárt 
határidejő határozatok végrehajtásáról szóló jelentést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a jelentést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozta: 

 
Szám:            88/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról  
 
A Képviselı-testület a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló jelentést 
elfogadja 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. június 23. 

 
 

Napirend tárgya:         Elıadó 
 
3.) Az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének módosítása    Bratu László 

          polgármester 
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Bratu László polgármester megkérdezi az anyag készítıit, hogy kívánják-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Péderi Viktória  a Pénzügyi Iroda képviseletében nem kíván élni a kiegészítés lehetıségével 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke kéri a borítólapon a végrehajtás szót 
módosításra helyesbíteni. Elmondja, hogy a módosítás indokai szóhasználati elértések, azokkal a 
bizottság egyet ért. A táblázatok módosításai a törvény módosításából és belsı átcsoportosításokból 
adódnak. A módosítás nem a teljesség igényével készült, hiszen a zárás csak a hónap végén lesz, de a 
bizottság elfogadásra javasolja azzal, hogy a 3.§ (3) bekezdésében az 5%-os összeghatárt 10%-ra 
javasolja felemelni. 
Emellett a bizottság felhívja a figyelmet arra, hogy óriási finanszírozási gondok vannak az 
intézményeknél. Véleményük szerint az adósságállomány rendezésére felvett átmeneti hitel kamata 
kisebb terhet jelentene az önkormányzat számára, mint az intézmények által fizetett késedelmi 
kamatok összege. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az elmúlt heti kigyőjtések alapján kb. 70 millió forintnyi 
kifizetetlen számlája van az önkormányzati intézményeknek, melyek fizetési határideje lejárt. Ezt a 
szakmának elıre látnia kellett volna. Az intézményvezetık jelezték a tarthatatlan állapotot. Az már 
tavaly decemberben kitőnt a kormányfinanszírozásból, hogy a május 4,6%-os finanszírozású lesz, 
míg június, július 7,9%-ban, augusztus pedig 9%-ban kerül finanszírozásra. A májusi hónap ráadásul 
azzal is párosult, hogy a személyi jövedelemadó visszatérítés is ide teszi terheit. Májusban szükség 
lett volna egy 50 millió forintos rulírozó hitelre javaslatot tenni. A múlt héten ugyanis az 
intézményeknél már gáz akartak kikötni, illetve a nyersanyagbeszerzés került veszélybe. 
Kéri a pénzügyi iroda javaslatát, hogy mire lesz elég a következı havi finanszírozás, amely kb. 22 
millió forinttal több. Ebben a témában rendkívüli ülés várható, mert a számlák kifizetése tovább nem 
halogatható. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztéseket és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
 

10/2008. (VI.24.) Ör. számú rendelet 
az önkormányzat 2008. évi költségvetésérıl szóló 

2/2008. (II.26.) Ör. számú rendelet 
módosítására 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete tekintettel a központilag 
engedélyezett pótelıirányzatokra , az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. 
tv. 74. § (1)-(4) bekezdése, valamint az államháztartás mőködési rendjérıl szóló 
217/1998.(XII.30.) Korm. sz. rendelet 53. §-a alapján a 2/2008.(II.26.) Ör. sz. 
rendeletének módosításáról a következı rendeletet alkotja.  

 
1.§. 

A 2/2008.(II.26.) Ör. sz. rendelet ( a továbbiakban: Ör. ) 3.§ (2) bekezdésében 
meghatározottak alapján az 1.,2. számú mellékletekben részletezett bevételi és 
kiadási elıirányzatok e rendelet 1-2. számú mellékletben foglaltak szerint 
módosulnak. 

2. § 
Az elıirányzatok megváltozásának a költségvetésen történı átvezetésérıl a jegyzı 
gondoskodik.  
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3. § 

(1) Az Ör. 4.§-a helyébe az alábbi rendelkezés lép:  
 
4.§ A kisebbségi önkormányzatok bevételi és kiadási elıirányzatait a rendelet 1/a. 
és 1/b. mellékletei tartalmazzák. 
 
(2) Az Ör. 19.§ (2) bekezdése utolsó mondata helyébe az alábbi rendelkezés lép:  
Az elıirányzat túllépés fegyelmi felelısséget vonhat maga után. 
 
(3) Az Ör. 20.§ (1) bekezdésében foglalt mondata elsı felében szereplı 
„maximum” szó „illetve” szóra módosul. 
 
(4) Az Ör. 25.§-ában foglalt, elıirányzat átcsoportosításával kapcsolatos 
rendelkezés mondat második része helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
…a képviselı-testület negyedévenként, de legkésıbb a költségvetési szerv számára 
a költségvetési beszámoló felügyeleti szervhez történı megküldésének külön 
jogszabályban meghatározott határidejéig, december 31-i hatállyal dönt. 

 
4.§ 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 
    Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk.  

      polgármester                jegyzı  

 
( A rendelet mellékletei a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 

 
 
Napirend tárgya:       Elıadó 
 
4.) Tájékoztató a tanévkezdéssel kapcsolatos feladatokról Karsai Attila 

Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság 
elnöke 

 

Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke köszönetet mond a 
bizottság munkáját segítı szakreferens asszonynak az anyag mélyreható összeállításáért és néhány 
gondolattal kívánja azt kiegészíteni: 
 
Országos koncepció a 2007-2008-as tanévre: 
Általános tapasztalat: megmarad a bizonytalanság, hiszen folyamatosan módosítják az oktatási 
törvényt.  
Kiemelten bizonytalanságot teremt a szakképzés átgondolatlansága és a finanszírozás kérdései. 
Megígért többlettámogatás az oktatásnak: 50 milliárd forint, melynek realizálódása kérdéses és benne 
van a közmővelıdés is. 
Kérdés, milyen programokra fordítják, azaz valóban az oktatást segíti-e, vagy ráépült szervezetek 
ismételt létrehozását? 
Továbbra is az esélyegyenlıség kifejezés a varázsige. 
Probléma: csak lefelé értelmezik, azaz a cél a szegregáció megszüntetése, a halmozottan hátrányos 
helyzet enyhítése, de keveset fordítanak a tehetségfejlesztésre és arra, hogy a normális szülıi 
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közegben nevelkedı gyerekeknek is meg legyen az esély a tanulásra, az esélyegyenlıségi programok 
ne az ı visszahúzásukat jelentse. 
Az iskoláknak mindenképpen mőködtetniük kell az emelt szintő képzést, ugyanis központilag a 
rendszer mindig csak lefelé bıvül. A mostani rendszer azt „bünteti”, aki dolgozik és gyermekei sorsát 
egyengeti, hiszen neki újabb terhei vannak. Nincs motiváció. Hol van a pozitív esélyegyenlıség? 
Másik varázsige a szegregáció megszüntetése, azaz a teljes integráció. 
Ezt lehetetlen megvalósítani, hiszen megint azt büntetnénk, aki tanulni akar. Az integráció alapját 
adó gyerekanyag rombol: motiválatlan, agresszív, félelmet kelt és nem érdekelt a tanulásban. Lehet, 
hogy erıs szavak egy pedagógus szájából, de ki kell mondani. Mindenki rajtuk segít, ık nem akarnak 
magukon. Természetesen tisztelet illeti a kivételeket. 
A szomorú az, hogy már a pedagógusképzés során is szakmai gyakorlaton kell, hogy elsajátítsák a 
HHH-s gyerekekkel kapcsolatos pedagógiai módszereket. Ez a felsı oktatáspolitika részérıl 
beismerése, hogy a mőködı programok  képtelenek megszüntetni ezt a problémát. Torlódott 
társadalmi felépítményt prognosztizál hosszú távon is. 
A tehetséggondozás a kollégiumi szinten jelenik meg. Legalábbis elviekben. Azt a komplex 
tehetséggondozó programot, amelyet a következı idıre beharangoztak, már ebben a tanévben kellett 
volna kiépíteni. Januárban már a tervekkel találkoztam, tehát folyamatos a csúszás. Mindazonáltal az 
önkormányzatnak figyelmet kell fordítania erre a területre, hogyha megvalósul, akkor lépni tudjunk, 
hiszen a diákotthonban általános iskolás és szakiskolás diákok is helyet kapnak. A kollégium épülete 
városi tulajdon, az esetleges fejlesztési tervekbe is bevonható. 
Azt, hogy az oktatásban komoly bajok vannak, mutatja, hogy nem népszerő a pedagógus pálya. 
Sértınek tartom az oktatásban évtizedek óta dolgozó pedagógusokra nézve, hogy csak a pályakezdı 
tanárok bérét akarják megemelni. A bajt mutatja, hiszen nem jön tanári pályára az, akinek jó 
tanulmányi eredménye van. Különösen természettudományos tárgyakat tanító kollégát nehéz találni. 
Szélesíteni kívánják a teljesítményértékelést. Objektív mutatókkal kell az iskolákat is 
összehasonlítani. Véleményem szerint lehetetlen ilyet találni, hiszen a hozzáadott érték mérése 
gyakorlatilag lehetetlen. Anélkül pedig a mutatók (pl. a kompetencia-mérésben) sántítanak. Nem 
mindegy, hogy válogatott gyerekanyagot vagy HHH-s tanulókat mérünk. 
Még mindig nem ért véget a tantervi rombolás. A legújabb agyszülemény, hogy 2012-tıl a 
természettudományos tárgyak oktatása történhetne összevontan. Másik kimondott elv viszont pont e 
tárgyak súlyát emelné. Nem tudja a bal kéz, hogy mit csinál a másik bal!Ráadásul kidolgozott 
tananyagokkal már Dunát lehet rekeszteni. A pedagógusok már át sem látják a helyi tantervi 
kuszaságban, mit kellene tanítaniuk. 
Intézményi feladatok a 2008-2009-es tanévben: 
Egyet kell értenünk Takács Lászlóval: ebben a helyzetben újabb fejlesztések, kísérletezések 
meggondolatlanságnak tőnhetnek. A régi magyar pedagógiai elvei semmissé lettek. Túlságosan sok a 
diákjog, a pedagógus kezébıl minden eszközt kivesznek. Bıségesen elég feladatot jelent a talpon 
maradás. Újabb adminisztrációs hullámot jelent az esélyegyenlıségi program kidolgozása. Cél az 
ideális csoportlétszám megállapítása a legjobb csoportfinanszírozáshoz, az óvodáztatás 3 éves kortól, 
a helyi tantervek módosítása, a mérések növelése (SNI, kompetencia, stb.)és a mővészeti oktatás 
anomáliáinak megoldása (normatíva, tandíj kérdése). 
Legjelentısebb problémák: 
Finanszírozás terén: nincs pénz az intézmények számláin, még a közüzemi befizetéseket sem lehet 
teljesíteni. Kikapcsolással fenyegetıznek a szolgáltatók és óriási kamatokat kell fizetni. 
Karbantartási feladatok terén : sok esetben jelentıs felújítások kellenének, de még a karbantartásra 
sem jut elegendı pénz. Gondot okoz a felújítási munkálatok hiánya. Pályázatok nehezen 
realizálhatók, nincs meg az önrész az önkormányzatnál. 
A taneszköz-fejlesztési terv nem kivitelezhetı. Nem tudják az intézmények ezt a törvényi elıírást 
teljesíteni. 
A társult önkormányzatokkal kötött megállapodásokat aktualizálni kell. 
Egyre nagyobbak a szociális ellátás anomáliái: mindig és mindent ugyanaz a réteg kap. 
Megoldásra vár az iskolatej kérdése, külön döntést igényel. 
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Az ingyenes tankönyv megoldásához a szociális bizottság segítsége szükséges. 
Önkormányzat feladatai: 
-beiskolázási, felvételi szabályzat elkészítése 
-csoportlétszámok meghatározása 
-vidéki tanulók fogadásának szabályozása. Természetes folyamatként menekülnek ide. 
-a szakiskola terveinek támogatása, felzárkóztató képzés és SNI-s gyerekek integrált nevelése 
-finanszírozási problémák kezelése – tovább az oktatáson nem lehet húzni a nadrágszíjat 
  
A bizottság három határozati javaslatot fogalmazott meg és terjeszt most a testület elé: 
- a PSÁI esetében javasolja a bizottság az 5.-6. évfolyamon az ének-zene, technika, testnevelés, rajz 
tárgyak kivételével a csoportbontást engedélyezni, azzal, hogy a költségvetését nem lépheti túl, 
illetve ha a létszám augusztus hónapban változik, akkor a testület augusztusban térjen vissza a 
kérdéshez 
- a KFÁI esetében javasolja a bizottság az 1. évfolyamon az ének-zene, technika, testnevelés, rajz 
tárgyak kivételével a csoportbontást engedélyezni, azzal, hogy a költségvetését nem lépheti túl, 
illetve ha a létszám augusztus hónapban változik, akkor a testület augusztusban térjen vissza a 
kérdéshez 
- az ASSZI esetében javasolja a bizottság az alapító okirat módosítását a felzárkóztató oktatás 
bevezetése miatt, illetve ezzel összefüggésben az Intézkedési terv módosítását a tantervmódosítás 
szükségessége miatt. 
 
Bratu László polgármester a szakbizottság javaslataival kapcsolatban kéri a bizottsági, illetve 
képviselıi véleményeket, javaslatokat. 
Felhívja a figyelmet arra, hogy az önkormányzat költségvetése nagyon keserves. Az 
adósságállomány felét a két általános iskola hozza, úgy, hogy a finanszírozásuk kb. arányos.  
Úgy véli a bizottsági határozati javaslathoz csatolni kellett volna a finanszírozási oldal kidolgozását 
is, hiszen a két iskola már most jól láthatóan adósságállománnyal zárja majd az évet. A bejáró 
gyerekek egyenlıre jó finanszírozást biztosítanak, hiszen minden gyerekre megkapjuk a 45.000.-Ft 
kistérségi normatívát, de ha a 20.000 fı feletti városokra már most kiterjesztett rendszert vezetik be 
és csak a társulásból bejáró gyerekre kapunk támogatást óriási gondban lesz a város. Borul az egész 
eddigi rendszer. 
Az intézkedési tervet ki kell egészíteni. Áttekinthetı felvételi szabályzat szükséges. A jelenleg 
igénybe vett és rendelkezésre álló termek jelentıs része nem tanterem, nem felel meg az 
elıírásoknak. A két iskolába kb. 1300 gyerek van bezsúfolva a kistelepüléseket sújtó elszívó erı 
miatt. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke egyet ért a költségvetési 
korlátokkal, de véleménye szerint a szakmai érvek mellett sem szabad elmenni. Mindkét iskolában 
magas az osztálylétszám. A pozitív esélyegyenlıség indokolja a csoportbontás engedélyezését. 
 
Bratu László polgármester hangsúlyozza, hogy egy augusztusi ülésen errıl késı dönteni. Kéri az 
intézményvezetıket, hogy nyilatkozzanak a határozati javaslatok végrehajthatóságáról, de ezt ne mint 
intézményvezetık tegyék, hanem mint a költségvetést elfogadó felelıs képviselık. A képviselı-
testület segíteni akar, de a csıdöt el kell kerülni. 
 
Takács László iskolaigazgató elmondja, hogy az írásos anyagban benne van a létszám alakulása: 486 
fınél tart most az iskola, de további beiratkozások várhatóak, így talán sikerül hozni az ez évi szintet 
is. Az 5.-6. évfolyamon a fügödi gyerekek bekerülése okoz zsúfoltságot, mely 7.-8. osztályra lecseng. 
Gazdasági oldalról nézve az intézmény már tavaly is megvált több dolgozójától úgy, hogy a helyére 
nem vett fel senki és az idén is lesz két ilyen létszámleépítése. Ez 20-22 millió forint megtakarítást 
eredményez. Két napközis csoportról is lemondott az intézmény. Mindezek mellett úgy véli, hogy 
belefér az iskola költségvetésébe a csoportbontás, illetve a többletlétszám. 
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Timár László iskolaigazgató úgy véli, hogy intézménye anyagilag ugyanott van csoportbontás 
esetén, mint ha több osztály indítását engedélyezné a testület. Utóbbi pedig szakmailag jobb lenne. 
Megérti persze, hogy a képviselı-testület nem azért nem engedélyezi 4 osztály indítását, mert nem 
akarja, hanem mert rossz a pénzügyi helyzet. A további osztály indítása esetén az intézmény egy 
tanév erejéig 20% bérbıl meg tudja oldani a feladat ellátását. 
Elismeri a hibát, hogy sok gyereket vettek fel ( 78 fı), de az elsı napon jöttek be a vidéki szülık és 
csak a másodikon a beiskolázási körzethez tartozó encsi szülık.  
Még egyszer hangsúlyozza, hogy a szakmai oldal a több osztály indítását indokolná. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy komoly döntés elıtt áll a testület. A szakbizottság 
javaslatát az élet alakította és indokolja. Az intézményvezetık egy személyben felelısek a 
gazdálkodásuk viteléért. Erre ık nyilatkozatot tettek. Bár igaz, hogy a 2009-es évet még nem lehet 
elıre látni, de véleménye szerint nem fordulhat elı még egy ilyen, az oktatást sújtó év, mert akkor az 
önkormányzatok a kötelezı feladatellátásuk miatt csıdbe fognak jutni. Kéri a testületet bízzon az 
intézményvezetıkben azzal, hogy szeptembertıl minden ülésen kerüljön megvizsgálásra az 
intézmények gazdálkodásának alakulása.  
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a szakbizottsági javaslatot és 13 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi döntést hozta: 

 
Szám:    89/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 

 Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény csoportbontása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a Humánpolitikai és Ügyrendi 
Bizottsága javaslatát elfogadva engedélyezi a Petıfi Sándor Magyar-Angol Két 
Tanítási Nyelvő Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény 5. és 6. 
évfolyamán a testnevelés, rajz és ének tantárgyak kivételével minden tárgyból a 
csoportbontást, és az avval járó többlet óraszámot a költségvetésének 
megtartásával. Javasolja továbbá, hogy amennyiben a nyár folyamán változik a 
létszám, augusztusban erre térjen vissza a Képviselı-testület, és engedélyezze a 
további osztály indítását. 
 
 Felelıs: jegyzı 

Határid ı:   2008. augusztus 31. 
 
 

Bratu László polgármester kéri a testület döntését a Kazinczy iskola vonatkozásában. 
 
Timár László iskolaigazgató a csoportbontás engedélyezése helyett a több osztály indításának 
engedélyezését kéri. 
 
Szeles András alpolgármester a percrıl percre változó kérések hallatán javasolja, hogy a tájékoztatót 
a testület fogadja el, vegye tudomásul, de a szakbizottsági javaslatokban legyen lehetıség további 
egyeztetésekre végiggondolva azok hosszú távú következményeit is. Kéri a döntést halassza a testület 
egy 10-14 nap múlva tartandó rendkívüli ülésre, melyben ne csak egy tanév vonatkozásában 
kerüljenek a megoldási lehetıségek megvilágításra. 
 
Bratu László polgármester  megkérdezi a szakbizottságot, hogy egyetért-e a kezdeményezéssel és 
lehetségesnek tartja –e a pénzügyi alátámasztással hosszabb távra szóló elıkészítést? 
 



 8 

Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke egyetért azzal, hogy nehéz a 
döntés. De szakmailag a meglévı osztálylétszámok mellett nem lehet tanítani. Úgy véli, ha még 
jönnek gyerekek akkor az augusztusi ülés helyett lehet júliusban módosítani a mostani döntést, de 
most kerüljön engedélyezésre a csoportbontás. 
 
Bratu László polgármester megkérdezi alpolgármester urat fenntartja-e az indítványát? 
 
Szeles András alpolgármester fenntartja az általa javasoltakat és kéri a döntés elhalasztását. 
 
Bratu László polgármester kéri annak tisztázását, hogy a maga osztálylétszámmal érintett 
évfolyamokra az iskolák további tanulókat nem vehetnek fel. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke megerısíti a polgármester 
úr megállapítását. Gyerekek csak a nem érintett évfolyamokra fogadhatóak, így a Petıfiben az 5-6. 
osztály kivételével, a Kazinczyban az 1. osztály kivételével a többi évfolyamba. 
 
Bratu László polgármester javasolja a bizottsági határozati javaslatokban a döntések elhalasztását. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy a vita csak a két általános iskolát érinti, így a 
szakiskolával kapcsolatos döntés meghozatalának nincs akadálya. 
 
Sohajda István iskolaigazgató úgy véli, hogy a szakiskolát érintı módosítások is további szakmai és 
szakbizottsági egyeztetést igényelnek, ezért kéri, hogy az ı intézményét érintı kérdésben se kerüljön 
sor most a döntésre. 
 
Bratu László polgármester javasolja a testületnek az elvi engedély megadását a csoportbontáshoz 
azzal, hogy 14 napon belül hoz végleges döntést a testület. 
 
Szeles András alpolgármester ezzel nem ért egyet. Kéri az elızı határozat visszavonását és 
mindhárom bizottsági javaslat rendkívüli ülésen történı megtárgyalását. 
 
Bratu László polgármester  kéri a képviselı-testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a kezdeményezést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           90/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: 89//2008. (VI.23.) Kt. sz. határozat visszavonása és rendkívüli ülés 

elrendelése  
 
Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete a 89/2008. (VI.23.) Kt. sz. 
határozatát visszavonja és a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság által 
elıterjesztett határozati javaslatok tárgyában 2008. július 4-én rendkívüli ülés 
keretében dönt. 
 
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2008. június 23. 

 
Napirend tárgya:        Elıadó 
 
5.) Tájékoztató a Fügödi Településrészi Önkormányzat   Bolobás Péter 

mőködésérıl        elnök 
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Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Bolobás Péter képviselı, TRÖK elnök a településrészi önkormányzati tervek prioritási sorrendjét 
ismertetné a jelenlévıkkel: a közbiztonság helyzetének javítása, az együttmőködés és a közterületek 
tisztán tartása folyamatos feladata, ezt követi a déli temetı bejárat kiépítése, mely már folyamatban 
van, majd az északi temetı ravatalozójának felújítása, a fügödi gát magasításának megvalósítása és 
végezetül a park és játszótér kialakítása, mely biztonságos elhelyezéséhez sajnos most nem is tudna 
megfelelı helyet megnevezni. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a településrészi önkormányzat által felvállalt feladatok 
nem új kelető problémák. Örömét fejezi ki, hogy a temetı bejárat kiépítése már el is kezdıdött. A gát 
magasítását is szükségesnek tarja, melyhez kéri a Városgazda Kht. és a Mőszaki Iroda segítségét. Ha 
valahol kb. 10 autónyi föld kitermelıdik, azt ide kell ledeponálni. A játszótér elhelyezésére csak az 
iskolaudvar tartja megfelelınek.  
Végezetül örömét fejezi ki, hogy a településrészi önkormányzat végül megalakult és a településen 
már látszik a mőködés eredménye. Több helyi rendezvényen is részt vesznek és folyik az építı 
munka is. Jó erıt, egészséget kíván a továbbiakhoz is. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a képviselıket, hogy a 
bizottság megtárgyalta a tájékoztatót. Köszönetüket fejezik ki a TRÖK-nek az eredményes munkáért 
és felajánlják segítségüket. A bizottság egy kihelyezett ülés keretében szeretne megismerkedni a 
településrész problémáival. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában a képviselı-testület a tájékoztatót tudomásul veszi. 
 

Napirend tárgya:  
        
6.) Indítványok, bejelentések        
        
6.1 A  települési képviselık tiszteletdíjáról, költségtérítésérıl és egyéb juttatásokról szóló 

14/1998. (XII.15.) Kt. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester kéri a módosítás jóváhagyását az elıterjesztésben megfogalmazott 
indokok alapján. Tájékoztatja a képviselıket, hogy felkérte jegyzı urat, hogy a következı ülésre 
munkálja ki azt a módot, amely törvényes keretül szolgálhat a jelentıs munkavégzést elismerı 
díjazáshoz. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság 
megtárgyalta az elıterjesztést és egyetért a módosítással. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
 

11/2008. (VI.24.) Ör. sz. rendelet 
a  települési képviselık tiszteletdíjáról, költségtérítésérıl és egyéb juttatásokról szóló 14/1998. 

(XII.15.) Kt. sz. rendelet módosítására 
 

Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete az 1994. évi LXIV. tv. 17.§-ában kapott 
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felhatalmazás alapján a települési képviselık, bizottságok tagjainak tiszteletdíjáról, 
költségtérítésérıl és egyéb juttatásairól szóló 14/1998. (XII.15.) Kt. sz. rendeletét az alábbiak 
szerint módosítja: 

1. § 
 

A 14/1998. (XII.15.) Kt. sz. rendelet (továbbiakban: Ör.) 2. § (1) bekezdés f, g, h.) pontjai, valamint 
az 1. sz. melléklet településrészi önkormányzat elnökére és tagjaira vonatkozó szövegrésze  
hatályukat vesztik. 

2.§ 
Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 
 
  Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk. 
    polgármester                jegyzı 

 
6.2 A helyi adókról szóló 17/2006. (XII.19.) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a jegyzı urat ismertesse a módosítás indokait. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı ismerteti a módosítás elıterjesztésben foglalat indokait. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a hatályba lépés idıpontja a kedvezmények kivételével 
2009.január 01. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a 
bizottság javasolja a módosítások elfogadását és kéri a jövıben a bıvebb magyarázatot és érthetıbb 
megfogalmazást már az írásbeli anyagban is. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
 

12/2008.(VI.24.) Ör. sz. rendelet 
a helyi adókról szóló 17/2006. (XII.19.) Ör. sz. rendelet módosítására 

 
 

Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete a helyi adókról szóló 1990. évi C. törvény 1.§-ában, 
valamint a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16.§ (1) bekezdésében foglalt 
felhatalmazás alapján a 17/2006. (XII.19.) Ör. sz. rendeletét az alábbiak szerint módosítja: 

 
 1.§. 

 
Az Ör. Vagyoni típusú adókról szóló II. fejezete „ 1. A nem lakás céljára szolgáló építmények 
adója”alcíme helyébe „Építményadó” alcím kerül.  

 
 2.§. 

 
Az Ör. 3.§ (1)-(2) bekezdése az alábbiak szerint módosul: 
 
3.§ (1) Adóköteles az önkormányzat illetékességi területén lévı építmények közül a lakás és nem 
lakás céljára szolgáló épület, épületrész ( a továbbiakban együtt: építmény ). 

(2) Az építményadó alkalmazásában az építményhez tartozik a rendeltetésszerő használathoz 
szükséges – az épületnek minısülı építmény esetén annak hasznos alapterületével, épületnek 
nem minısülı építmény esetén az általa lefedett földrészlettel egyezı nagyságú- földrészlet. 
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3.§ 
 

Az Ör. 5.§ -a az alábbi e.) ponttal egészül ki: 
5.§ e.) az üzleti célt szolgáló építmény kivételével a magánszemély tulajdonában álló építmény. 

 
4.§ 

 
Az Ör. 10.§ a.) pontja „vállalkozói célra hasznosított épületet” szövegrésze helyébe „üzleti célra 
hasznosított épületet, épületrészt” szövegrész lép. 
 

5.§ 
 

Az Ör. 12.§ (1) bekezdése az alábbi d.) és e.) pontokkal egészül ki: 
 
d.) garázs építménye tekintetében az a magánszemély, aki az önkormányzat illetékességi területén 
érvényes építési elıírások betartásával kötelezett garázs építésére, amely épület a Földhivatali eljárási 
szabályok folytán önálló helyrajzi számot kapott 
e.) az alábbi helyrajzi számú ingatlanok:  
 Abaújdevecser: 4066, 4115 – tól 4119-ig, 4121, 4122, 4123, 4124-tól  4132-ig, 4146-tól 
4152-   ig, 4165  
 Fügöd: 2006, 2009, 2013, 2082/1, 2086/2, 2091/2, 2102, 2103, 2109, 2159, 2174, 2175, 2204, 
  2206, 2207,2210-tıl 2212-ig,  
 Encs: 271/2, 208/8, 280/9, 208/10, 422/7, 422/8, 422/9, 462. 
 

6.§ 
 

(2) Ezen rendelet 2009. január 01. napján lép hatályba. 
(3) (2) Az 5.§ rendelkezéseit 2008. január 01. -tıl kell alkalmazni. 

 
Kmf. 

                  Bratu László s.k.                                                   dr.Halász Ferenc s.k. 
               polgármester                                                                        jegyzı   

 
6.3 Jelentés az ÁSZ vizsgálat kapcsán készített Intézkedési Terv idıarányos végrehajtásáról 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága elfogadásra 
javasolja a jelentést, hiszen az még kezdeti stádiumban van, majd a szeptemberi ülésen lesz olyan 
szakban, amikor érdemes lesz górcsı alá venni és részleteiben tárgyalni. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:            91/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés az ÁSZ vizsgálat kapcsán készített Intézkedési Terv 

idıarányos végrehajtásáról  
 
A Képviselı-testület az ÁSZ vizsgálat kapcsán készített Intézkedési terv idıarányos 
végrehajtásáról szóló jelentést elfogadja 

  
 Felelıs: jegyzı, polgármester 
 Határidı: 2008. június 23. 

 
6.4 Intézkedési terv a 2008/2009-es tanév feladatairól 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
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Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja az elıterjesztést 
levenni a napirendrıl, hiszen a tájékoztató kapcsán tett bizottsági határozatokkal szorosan összefügg. 
 
A képviselı-testület az elıterjesztést leveszi napirendjérıl azzal, hogy azt a rendkívüli ülés 
döntéseinek függvényében módosítva szükséges a képviselı-testület elé  terjeszteni. 
 
6.5 TRFC pályázatok benyújtása a szociális földprogram mőködtetésére és a „tiszta 
 környezet – tiszta gondolatok” címő közmunkaprogram indítására, 
 mőködtetésére 
 
Bratu László polgármester ismerteti a pályázati célokat és kéri a bizottságok állásfoglalását. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
bizottsága a szociális földprogrammal kapcsolatos pályázat benyújtását támogatja azzal, hogy a 
szükséges önerıt az alapítvány saját költségvetésébıl biztosítsa. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke a pontos pályázati cél felıl 
érdeklıdik. 
 
Bratu László polgármester  elmondja, hogy az új géphez kerülne beszerzésre egy olyan kiegészítı 
alkatrészt, mely a ferde felületek kaszálására is alkalmas. 
 
Szeles András alpolgármester pályázatokról lévén szó elvárhatónak tartja annak részletes 
kimutatását, hogy mi a pályázható dolog. A gépi beszerzést támogatandónak tartja, de az osztogatást 
nem. Ezt ki kell mondani. 
 
Bratu László polgármester elnézést kér a hiányosságért, de a pályázati kiírás az testületi anyag 
kiküldésének napján jelent meg, így  nem volt idı a részletes kimunkálásra, az még most is folyik. A 
földprogramhoz kapcsolódó pályázat csak  akkor nyújtható be, ha a szociális alapítvány állja az 
önrészt. 
  
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag alábbi 
döntést hozza: 
 

 Szám:   92/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
 Tárgy:  Encs városában szociális földprogram mőködtetése 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a TRFC kiírásra 
történı pályázat benyújtást és az alábbi döntést hozta: 
Encs Város Önkormányzata hozzájárul, hogy az Encs Város Szociális Helyzetének 
Javításáért Közalapítvány a TRFC-2008 pályázati kiírás d.) jogcímére pályázatot 
nyújtson be.  

 
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2008. június 30. 

 
Bratu László polgármester  a közmunkaprogrammal kapcsolatos pályázat kapcsán ismerteti a 
jelenlévıkkel, hogy az azért kerülne városi szinten és nem kistérségi szinten benyújtásra, mert a 36 
település viszonylatában az elnyerhetı összegbıl foglalkoztatható 50 fı nagyon kevés. A város 20 fı 
foglalkoztatására pályázna, mellyel az intézményei feladatellátását kívánja segíteni. 
 
Szeles András alpolgármester arra szeretne választ kapni, hogy mely intézmények kaphatnának az 
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így nyert létszámból, valamint kéri megvilágítani a pályázat tartalmát. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a pályázat kidolgozása még folyik és keresik a 
kapcsolatokat, ami megfelel a kiírásnak. A pályázat keretei közé várhatóan belefér az intézmények 
gaztalanítása, a középületek takarítása.  
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:     93/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Encs városában „tiszta környezet-tiszta gondolatok” címen 

 közmunkaprogram  indítása és mőködtetése 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a TRFC kiírásra 
történı pályázat benyújtást, és az alábbi döntést hozta: 
 
Encs Város Önkormányzata a TRFC-2008 pályázati kiírás c.) jogcímére pályázatot 
nyújt be, és a szükséges önerıt biztosítja. 

  
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2008. június 30. 

  
6.6 Encs Város Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság mőszaki mentıszer beszerzése 

önrészének támogatása 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a képviselıket, hogy nem új dologról van szó. Az 
önkormányzat eddig is minden évben támogatta az alapítványt a civil keretbıl. Mivel az éven erre 
nem került sor és a pályázat benyújtásakor az volt a vállalás, hogy az önrészt az alapítványi 
támogatások és az intézmény plusz bevételei adják, ezért kérte most parancsnok úr a testület 
támogatását. A támogatást nyújtó önkormányzatok elsı kérdése azonban mindig az, hogy mennyit 
adott a fenntartó önkormányzat, azaz Encs? Az új mőszaki mentıszer életmentést szolgál és 
várhatóan nem 1-2 hónapon belül kerül sor a kifizetésre, hiszen késleltetett általában a kifizetés. A 
leamortizálódott jármő cseréjének lehetıségét ki kellett használni. 
 
Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok elmondja, hogy a pályázatot az önkormányzat nyújtotta be és a 
közbeszerzések elhúzódása miatt az év második felében kerül sor a teljesítésre. Ez a mentıszer a 
jármőbe szorult személyek kimentését szolgálja. Kéri a képviselı-testület támogatását az Abaúj 
Tőzvédelméért Alapítványon keresztül. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy elıször nem értette a bizottság 
a kérést. Aztán a pályázat benyújtásához adott határozatra visszagondolva rájöttek, hogy várható volt, 
hogy az visszaüt az önkormányzatra is. Javasolják, hogy lakosságarányos elosztást alkalmazva Encs 
900.000.- Ft-os támogatást adjon. A kérdés az, hogy Tőzoltóság mit tud átvállalni ebbıl 
költségvetése terhére? 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet arra, hogy a lakosságarányos elosztás azért nem 
helyes, mert az alapítvány gazdálkodó szervezetektıl és egyéb intézményektıl is kap támogatást. 
Van olyan önkormányzat, amely jelképes összeggel tud hozzájárulni a beszerzéshez, mások többet 
engedhetnek meg maguknak.  
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága nem tudott 
jó javaslattal elıállni. Kérik, hogy a megoldás érdekében a kistérség, az önkormányzat és a 
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Tőzoltóság üljön le egyeztetésre. 
 
Bratu László polgármester összegezve megállapítja, hogy mindenki adni szeretne csak nem tudni 
honnan és mennyit. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy július 3-án kistérségi tanácsülés lesz, melyen az 
önkormányzati oldal megpróbál egyezséget kötni. Azt kérdezi Parancsnok úrtól volt-e már 
támogatás? 
 
Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok elmondja, hogy Boldogkıújfalu 30.000.-, míg Méra 100.000.- 
Ft-ot ajánlott fel támogatásként. A Tőzoltóság hozzájárulása kapcsán elmondja, hogy a normatív 
támogatása a pályázati kiírás szerint nem visszaforgatható, így csak a saját bevételeit használhatja az 
önerı fedezeteként. 
 
Bratu László polgármester javasolja a döntés elhalasztását a kistérségi egyeztetést követı idıpontra. 
 
A képviselı-testület egyhangú szavazással leveszi napirendjérıl az indítványt azzal, hogy legkésıbb 
a szeptemberi ülésen visszatér a kéréshez döntéshozatal céljából. 
 
6.7  Közoktatási intézményfenntartó társulási megállapodás jóváhagyása, Gibárt község 

 Önkormányzatának óvodai társulási kérelme 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a testület kérésnek megfelelıen az oktatási társulási 
megállapodások az oktatás finanszírozásának változása miatt jelentıs módosításon estek át. A 
megállapodás tervezet az érintett önkormányzatok vezetıivel, a kistérségi szakemberekkel és a 
szakbizottság által egyeztetésre került.  
A Gibárt község önkormányzatával kötött óvodai társulási megállapodás lejár, annak 
meghosszabbítását kérte a község önkormányzata.  
Levélben tájékoztatásra került Matkovics Lajos polgármester úr, hogy ez eddigi fizetési 
kötelezettségén felül további 696.188.- Ft támogatás esetén áll módunkban a társulást fenntartani. 
Ezen feltételek érintettek általi – képviselı-testület határozattal megerısített- elfogadása esetén 
javasolja a testületnek az egységes megállapodás jóváhagyását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:        94/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Egységes Közoktatási intézményfenntartó társulási megállapodás 

 jóváhagyása, Gibárt község Önkormányzatának óvodai társulási 
 kérelme 

  
A Képviselı-testület megtárgyalta az egységes Közoktatási intézményfenntartó társulási 
megállapodás tervezetét és azt az érintettek általi – képviselı-testület határozattal 
megerısített- elfogadása esetén jóváhagyja. Gibárt község Önkormányzatának óvodai 
társulási kérelmét az egységes társulás részeként, az abban foglalt feltételek teljesítése 
esetén támogatja. 
  
 Felelıs:  jegyzı 
 Határidı: 2008. szeptember 1. 

 
6.8 A szociális alapszolgáltatási társulási megállapodás elfogadása, a szociális alapszolgáltatási 

és gyermekjóléti feladat ellátási intézményi társulási megállapodás módosítása, A 
Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat Alapító Okiratának 
módosítása 
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Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
bizottsága támogatja az új alapszolgáltatási társulás megállapodásának jóváhagyását. 
 
Bratu László polgármester  tájékoztatja a képviselıket, hogy Gibárt fogadására azért volt szükség, 
hogy a társulási támogatásra Encs is jogosult legyen. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı felhívja a figyelmet arra, hogy az elıterjesztésben írtaknak 
megfelelıen újabb négy kistelepülés tett szándéknyilatkozatot az Encshez csatlakozást kérve, mert 
Ináncs község nélkül nincs meg a microtársuláshoz szükséges háromezer fıjük. Ennek megfelelıen 
kéri a Társulási megállapodás és az Alapító Okirat módosítását. Szükséges továbbá a testületnek 
határoznia a korábbi 34 települést érintı szociális és gyermekjóléti intézményfenntartó társulási 
megállapodás módosításának elfogadásáról is, hiszen bár Forró és Fancsal községek csatlakozási 
szándékáról a képviselı-testületi határozatok nem érkeztek meg, de a megállapodás tartalmában e 
nélkül is jelentıs módosítások történtek, melyek jóváhagyása szükséges. 
 
Bratu László polgármester  kéri a képviselı-testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 

Szám:   95/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Szociális Alapszolgáltatási és gyermekjóléti szolgáltatási feladat 

ellátásához intézményi társulást létrehozó megállapodás módosítása 
  

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztést megtárgyalta és  
a társulási megállapodás módosítását elfogadja. 
Felhatalmazza a polgármestert a módosított társulási megállapodás aláírására. 

 
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2008. június 30. 

 
Szám:   96/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A szociális alapszolgáltatási feladatok ellátásához intézményi társulás 

létrehozása 
  

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztést megtárgyalta és  
a társulási megállapodás módosítását elfogadja. 
Felhatalmazza a polgármestert a társulási megállapodás aláírására. 
 
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2009. január 1. 

 
Szám:        97/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  A Gondozási Központ Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat 

 Alapító okiratának módosítása 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztést megtárgyalta és  
a Gondozási Központ Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat Alapító okiratát a javaslat 
szerint módosítja. 
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  Felhatalmazza az intézmény vezetıjét, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 

 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2008. június 30. 

 
( Az Alapító Okirat a jegyzıkönyvhöz csatolásra kerül. ) 
 
6.9 Bentlakásos intézmények korszerősítése TIOP pályázat benyújtása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a tervezett feladata a tetıtér beépítése újabb 
szolgáltatással, a fogyatékosok nappali ellátásának biztosításával. 
 
Szeles András alpolgármester kéri a pályázandó összeg pontos megjelölését és azt, hogy a tervezıi 
költségeket a pályázat nyeretlensége esetén ki viseli? 
 
Rivnyák Istvánné intézményvezetı elmondja, hogy a pályázandó összeg még nem ismert, hiszen az 
nagyban függ a tervektıl, melyek elkészítésének költségeit a pályázat nyeretlensége esetén 
természetesen az intézmény viseli. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet arra, hogy az intézmény lapos tetejének lejárt az 
ideje. Ez egy olyan lehetıség, amellyel a teljes épület rendbe rakható. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:        98/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Bentlakásos intézmények korszerősítése TIOP pályázat benyújtása 

  
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Társadalmi 
Infrastruktúra Operatív Program keretében Bentlakásos intézmények címő TIOP 3.4.2-
08/1. kódszámú pályázati kiírást. A pályázat benyújtásához hozzájárul. Vállalja, hogy a 
második fordulóhoz szükséges 6%-os önerı összegét, a Gondozási Központ, 
Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat intézményes saját, illetve a Többcélú 
Kistérségi Társulás 2009. évi költségvetése terhére biztosítja. 

 
 Felelıs: intézményvezetı 
 Határidı: 2008. szeptember 21. 

 
6.10 A polgármesteri hivatalok szervezetfejlesztése pályázat benyújtásának elbírálása 
 
Bratu László polgármester ismerteti az elıterjesztést. Elmondja, hogy a pályázandó összeg 
szoftverek beszerzésére és szakemberek képzésére fordítható. Ez egy lehetıség azon települések 
felzárkózására, amelyek eddig nem csinálták meg a minıségbiztosítási rendszer bevezetését. A 
támogatás 95%-os, amely a legmagasabb támogatási összeg esetén is max. 1.000.000.- Ft, melyre a 
hivatal elsı félévi személyi juttatások megtakarításai nyújtanak fedezetet. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a jelentést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozta: 

 
Szám:   99/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: ÁROP-.1.A.2 pályázat benyújtása a polgármesteri hivatal 

 szervezetfejlesztése tárgyában 
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Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a fenti tárgyú, 
ÁROP-.1.A.2. számú pályázati kiírásra történı pályázat benyújtását és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete hozzájárul ahhoz, hogy az ÁROP-
1.A.2. A polgármesteri hivatalok szervezetfejlesztési pályázat benyújtásra kerüljön. 
A pályázat maximális önereje 1 mFt, melyet a polgármesteri hivatal 2008. I. félévi 
bérmegtakarítása terhére biztosít.  

 
 Felelıs:  polgármester 
 Határidı: 2008. augusztus 15. (a pályázat beadási határideje) 

  
 

6.11 Szepsi delegáció kijelölése 
 
Bratu László polgármester  javasolja, hogy a testvérvárosi napokon Encs képviseletét az alábbi 
delegáció lássa el:  

- Pénteken: dr. Vidákovics Béla alpolgármester, Bratu Ferenc és Sohajda István képviselık.  
- Szombaton: dr. Halász Ferenc jegyzı, Kléri Bertalan és Dobozi Gábor képviselık. 

Javasolja továbbá, hogy a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság vizsgálja meg, hogy feltétlenül 
szükséges-e a döntés képviselı-testület által történı meghozatala, nem lehetne egyszerősíteni az 
eljáráson?  
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           100/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Szepsi delegáció kijelölése  
 
A Képviselı-testület a város képviseletével a Szepsi városnapok elsı napján: dr. 
Vidákovics Béla alpolgármester, Bratu Ferenc és Sohajda István képviselıket, a 
második napon dr. Halász Ferenc jegyzıt, Kléri Bertalan és Dobozi Gábor 
képviselıket bízza meg. 
Ezzel egyidejőleg a testület elrendeli a nemzetközi kapcsolatokról szóló rendelet 
áttekintését és a szeptemberi ülésre javaslat kidolgozását a város képviseletére 
jogosultak vonatkozásában a döntési jogkör átruházása tárgyában a 
zökkenımentesebb kapcsolattartás érdekében.  

  
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2008. június 28., illetve szeptemberi Kt. ülés 

 
6.12 Önkormányzati kezdeményezés a szociális kiadások áttekintésérıl a felnövekvı 

generációk esélyeinek javulásáért 
 
Bratu László polgármester  felkéri Kléri Bertalan képviselıt, a kezdeményezés ismertetésére. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy néhány képviselı 
kezdeményezésére összefoglalták az önkormányzat javaslatait a szociális juttatások 
újragondolásához. Úgy vélik, hogy központi intézkedésekre van szükség és a törvénymódosításhoz a 
helyi problémák jelzése szükséges Szőcs Erika miniszter asszony felé. Ebben kérik a képviselı-
testület támogatását.  
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Ezt követıen ismerteti az „Önkormányzati kezdeményezés a szociális kiadások áttekintésérıl a 
felnövekvı generációk esélyeinek javulásáért” szövegezését a hallgatóságnak. 
 
( A kezdeményezés szövege csatolva a jegyzıkönyvhöz .) 
 
Szeles András alpolgármester felhívja a figyelmet, hogy a probléma nem új kelető. Országos szintő 
gondokról beszélhetünk, a kormányok azonban alig reagálnak. A reformok nem folytatódtak, illetve a 
meghozott változások is visszavonásra kerültek. A problémakör érinti az oktatást, az egészségügyet 
és a közrendet is. A gazdaság nem dübörög, a gazdasági mutatók egyre romlanak. Sok a nyugdíjas, a 
munkanélküli és 1 millió fı feletti a roma lakosság száma. Utóbbiak nem akarnak és nem tudnak 
részt venni a munkaerıpiacon. Középtávú stratégia szükséges. 
A monoki kezdeményezés jelen állapotában nem jogszerő. Ha mégis támogatásra méltónak találják 
mások is a mondanivalójukat, akkor a törvények módosítása iránti igényüket jelezni kell a 
szakminisztérium felé. Ezen kezdeményezés hivatalos levél formájában kerülne eljuttatásra a 
miniszter asszonyhoz. 
Kéri polgármester urat, hogy a kistérségi ülésen kérje az önkormányzatok támogatását és 
csatlakozását, hogy így nagyobb nyomás nehezedjen a kormányra és a szaktálcára. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke örül a közös 
gondolatoknak. Kéri a mielıbbi „ingyenes pénzhez jutás” lehetıségének megszüntetését, 
csökkentését. Sıt ezt már nem kérni, hanem követelni kell. Azok a közalkalmazottak, akik 
megdolgoznak a bérükért késıbb kapják meg járandóságukat, mint a segélyezettek a segélyt. 
Megfelelı keretek között oda kell hatni a törvényhozókra. Nem szabad a jövıben asszisztálni az 
ingyen éléshez. Kistérségi szinten nagyobb lehet a hangsúly, az összefogás. 
 
Bratu László polgármester ígéretet tesz arra, hogy a kezdeményezés szövege minden önkormányzat 
felé kiküldésre kerül a tanácsülés elıtt, hiszen annak a 36 település támogatásával sokkal nagyobb 
súlya lehet, és így remélhetıleg az országgyőlés asztalára kerülhet. 
Jó megoldásnak tartaná, hogy a segélyek 50%-a járjon alanyi jogon, 25%, akkor, ha a gyermekek 
iskoláztatásának eleget tesz és 25%-a akkor, ha dolgozott érte. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a kezdeményezést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:  101/2008. (VI. 23.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Önkormányzati kezdeményezés a szociális kiadások áttekintésérıl 

a felnövekvı generációk esélyeinek javulásáért 
 
A Képviselı-testület a képviselıi  kezdeményezéssel egyetért, azt elfogadja. Felkéri 
polgármester urat és a hivatal munkatársait, hogy kezdeményezés széles körő 
támogatásának lehetıségérıl a kistérségi önkormányzatokat tájékoztatni, az 
illetékesek felé történı eljuttatásáról pedig gondoskodni szíveskedjen 

  
 Felelıs: polgármester 
 Határidı: 2008. június 30. 

   
6.13 Bejelentések 
 
Bratu László polgármester sajnálattal jelenti be, hogy a vandalizmus újra kárt okozott a városban, 
ezúttal kb. 70-80 darab hársfát tettek tönkre. 
 
Bolobás Péter képviselı a Mérai út és a Rákóczi út keresztezıdésében érezhetı szennyvízszagra 
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hívja fel a figyelmet, melyet vélhetıen dugulás okoz. 
 
 
Bratu László polgármester kéri a Mőszaki irodát, hogy a problémát mielıbb jelezze a szolgáltató 
felé. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti és közmeghallgatás tartását rendeli el.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
  

            Sohajda István                                         Takács László 
   hitelesítı                   hitelesítı 


